



2022 တၢ်သိၣ်လိၤမၤယုၤ တၢ်န့ၣ်ကျဲ

enterprises, inc.

တၢ်လူၤဟံၣ်မၤထွဲတၢ်သိၣ်တၢ်သီကမံးတံၢ်-ApogeeCompliance@apog.com

Apogee သဲစးဂ့ၢ်ဝဲကျိၤ-ApogeeLegal@apog.com

တၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါ ဒီး တၢ်ယုၤသ့ၣ်ညါ တၢ်မၤဟးဂီၤတၢ်တဖၣ်

လၢ Apogee န့ၣ် ပ သိၣ်လိၤမၤယုၤ ပနံၣ်တၢ်ကၤ လၢ တၢ်တီၢ်တၢ်လီၤ ဒီး ပုၤဂ့ၢ်မၤတၢ် အတၢ်ပၣ်သ့ၣ်ပၣ်သး အပတီၢ်အထီကတၢ်န့ၣ်လီၤ. အါန့ၢ်အန့ၢ်, တၢ်သိၣ်တၢ်သီဒီးတၢ်ဘျၢတဖၣ် လၢ U.S. ထံကီၢ်အပူၤ ဒီး ထံကီၢ်ဂၤတဖၣ် လိၣ်ဘၣ်အါထီၣ်လၢခိၣ်ပနံၣ်တဖၣ် ကအံးထွဲကွၢ်ထွဲ အတၢ်ဟူၤတၢ်ဂဲၤဒၣ်အကစၢ် ဒ်သီး ကဒုးန့ၣ်ပုၤသ့ၣ်ပုၤလၢ တၢ်စ့ၢ်အကလုာ် ကြးဘၣ်ဘးဒီးတၢ်သိၣ်တၢ်သီဒီးတၢ်ဘျၢတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်သီးကမၤစၢၤ ပပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် ကန့ၣ်ပၢၢ် အဝဲသ့ၣ်တဖၣ် အတၢ်ဆၢကွၢ်လၢ န့ၣ်, ပဒုးအိၣ်ထီၣ် ဝီပနံၣ်ဒီးဖျါၣ် တၢ်စ့ၢ်အကလုာ် တၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤ ပၣ်ယုၤဒီး တၢ်ဒုးန့ၣ်ကျဲအံၤ- တၢ်ပနံၣ်တၢ်ကၤ လၢပုၤဂ့ၢ်မၤတၢ် ဒီး တၢ်သိၣ်လိၤမၤယုၤတၢ် အတၢ်သိၣ်တၢ်သီ, လၢ အဒုးအိၣ်ထီၣ် ပတၢ်ဆၢတၢ်တွဲတၢ် လၢပုၤဂ့ၢ်မၤတၢ် အတၢ်သိၣ်တၢ်သီအမိၢ်ပုၤ ဒီး တၢ်အတီၤလၢ တၢ်သိၣ်လိၤမၤယုၤ တၢ်ပနံၣ်တၢ်ကၤ အဂီၢ်, ဒီး တၢ်ပၣ်ဖျါၣ် တၢ်ဘျၢ, လၢ အပၣ်ဖျါၣ်ယုၤ အလီၤဆီဒၣ်တၢ်လၢ တၢ်စ့ၢ်အကလုာ် တၢ်ဘျၢ တဖၣ် လၢ ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် ဘၣ်တၢ် စဲယၣ် န့ၣ်လီၤ.

ပုၤမၤတၢ်ဖိခဲလၢၣ် အမူဒါအိၣ်ဝဲလၢ ကဘၣ်စ့ၢ်အကလုာ် လၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီခဲလၢၣ်, တၢ်အတီၤတဖၣ် ဒီး တၢ်သိၣ်တၢ်သီအမိၢ်ပုၤတဖၣ် လၢအအိၣ်ဝဲ မ့ၢ်ဂ့ၢ် ဘၣ်ထွဲလၢ Apogee's တၢ်စ့ၢ်အကလုာ် တၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤ, ပနံၣ်တၢ်ကၤ ပုၤဂ့ၢ်မၤတၢ်ဒီး တၢ်သိၣ်လိၤမၤယုၤ အတၢ်သိၣ်တၢ်သီ, ဒီး တၢ်ပၣ်ဖျါၣ်တၢ်ဘျၢတဖၣ် န့ၣ်လီၤ. တၢ်ပၣ်ဖျါၣ်တၢ်ဘျၢတဖၣ် ဘၣ်တၢ်ပၣ်လီၤဆူ ပနံၣ်တၢ်ကၤအကရၢ အပုၤမၤတၢ်ဖိခဲလၢၣ်, ပၣ်ယုၤ ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် လၢ Apogee ဒီး ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်လၢ ပနံၣ်တၢ်ကၤကရၢလၢ အအိၣ်လၢ Apogee အဖီလၢ တမံၤမံၤ, ပနံၣ်တၢ်ကၤ အကရၢ မ့ၢ်ဂ့ၢ်ဒီး တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်, မ့ၢ်တဖၣ်ဘၣ် တၢ်ထီၣ်ဘး တၢ်ပၣ်ဖျါၣ် တၢ်ဘျၢတဖၣ်လၢ အထီဒါလိၣ်သးဒီးတၢ်တမံၤမံၤ ကြးဘၣ်ဘးဒီး တၢ်ဟ့ၣ်မၤစၢၤ လၢအအိၣ်စ့ၢ်ဖျါၣ်အသးလိၣ်တၢ်အပူၤ အတၢ်အၢၣ်လီၤအီၤလီၤ မ့ၢ်ဂ့ၢ် တၢ်မၤအဂ့ၢ်အဂၤလၢအလီၤဘၣ်ပုၤ လၢပနံၣ်တၢ်ကၤကရၢ ကြးဘၣ်ဘးဒီး တၢ်သိၣ်တၢ်သီ အဖီလၢန့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤဟးဂီၤ တၢ်သိၣ်တၢ်သီ, တၢ်စ့ၢ်အကလုာ် တၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤ မ့ၢ်ဂ့ၢ် တၢ်အဂ့ၢ်အဂၤ တၢ်ပၣ်ဖျါၣ် တၢ်ဘျၢတဖၣ်တမံၤမံၤ, တၢ်ဖဲးတၢ်မၤအကျဲၤအကပူၤတဖၣ်, တၢ်သိၣ်လိၤမၤယုၤတၢ်တဖၣ်, တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ အတၢ်ဘျၢတဖၣ်, တၢ်ဂဲၤလိၣ်ထံသးတဖၣ် မ့ၢ်ဂ့ၢ် တၢ်ဒ်သီးအံၤ ကဆၢဆူ တၢ်သိၣ်ယီၣ်, တၢ်ထူးထီၣ်ကွၢ်လၢမူဒါ န့ၣ်လီၤ. တၢ်န့ၣ်ကျဲအံၤအပူၤ အိၣ်ထဲဒၣ်, ပနံၣ်တၢ်ကၤ ပုၤဂ့ၢ်မၤတၢ်ဒီး တၢ်သိၣ်လိၤမၤယုၤ အတၢ်သိၣ်တၢ်သီ, တၢ်ပၣ်ဖျါၣ် တၢ်ဘျၢတဖၣ် မ့ၢ်ဂ့ၢ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ဂၤ တၢ်စ့ၢ်အကလုာ် တၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤ ဒုးသ့ၣ်ညါတၢ်တဖၣ်, တၢ်ဒုးကဲထီၣ် မ့ၢ်ဂ့ၢ် တၢ်ပၣ်ဖျါၣ်ထီၣ် တၢ်န့ၣ်ဖဲးန့ၢ်မၤ တၢ်အၢၣ်လီၤ န့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤစၢၤ ဆူပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် ကန့ၢ်ပၢၢ် တၢ်သိၣ်တၢ်သီဒီးတၢ်ဘျၢတဖၣ် လၢအမၤဘၣ်ဒိ ပနံၣ်တၢ်ကၤအကရၢ အဂီၢ်, ဒ်လၢအံၤအသိး လၢအဖုၣ်ဒီးအခီပညီဖျါၣ်ဂ့ၢ် အတၢ်ပၣ်ဖျါၣ်တၢ်ဘျၢတဖၣ် ဘၣ်တၢ်မၤဂ့ၢ်ထီၣ်အီၤ န့ၣ်လီၤ. Apogee အပနံၣ်တၢ်ကၤ ပုၤဂ့ၢ်မၤတၢ်ဒီး တၢ်သိၣ်လိၤမၤယုၤ အတၢ်သိၣ်တၢ်သီ အကွဲဒိတဖၣ် ဟံၣ်ယုၤဒီးကျိၣ်အဂၤတဖၣ်တလၢထီၣ်ကွၢ်အဲကလဲးကျိၣ် အိၣ်လၢ Apogee အဟံၣ်ယဲၤသန့, ဖဲ www.apog.com/corporate-governance/governance-overview န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ဂ့ၢ်တၢ်မၤကျဲၤညါန့ၣ်တဖၣ်ဒီးခီပနံၣ်အကျဲၤသန့ဂၤတဖၣ် အိၣ်လၢပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်ကကွၢ်သမံၤမံၤဘၣ်ဝဲအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကွဲးကျိၣ်တၢ်လၢလၢတဖၣ်အံၤ တမ့ၢ်တၢ်ဘိးဘၣ်ရၢလီၤတၢ်အိၣ်သးကဲထီၣ်သးသ့ကိးမံၤဒဲးအဂီၢ်ဘၣ် ဒီးတမ့ၢ်တၢ်အိၣ်သးတခါလၢ ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ဂ့ၢ်ကျိၣ်တၢ်လၢလၢအံၤမ့ၢ်ဂ့ၢ် တဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်လုၢ်သ့ၣ်ခါပတၢ်တၢ်ဂ့ၢ်အကါဒိၣ်ဘၣ်မ့ၢ်ဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. န့ၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်သံကွၢ်ထီၣ်တမံၤ ဆဲးကျဲၤန့ၣ်ပုၤဆူကျဲၤတၢ်မူဒါခိၣ် န့ၣ်ပုၤဂ့ၢ်ဝဲကျိၣ် Apogee ပုၤဟ့ၣ်ကွၢ်တၢ်ခိၣ်ကျိၣ် မ့ၢ်တမ့ၢ် တၢ်လူၤဟံၣ်မၤထွဲတၢ်သိၣ်တၢ်သီကမံးတံၢ် ဒ်ဘၣ်တၢ်ဟံၣ်လီၤအီၤလၢတၢ်ဂ့ၢ်အဆၢ "တၢ်တီၣ်ထီၣ်ဒီးတၢ်ယိထံးသ့ၣ်ညါတၢ်လုၢ်သ့ၣ်ခါပတၢ်" ပူၤအသီးန့ၣ်တက့ၢ်.

တၢ်နီၢ်, Apogee ဟံၣ်ဂံၢ်ဟံၣ်ဘၣ်လၢန့ၣ်မၤစၢၤတၢ်လၢ ဆူညါတၢ်အၢၣ်လီၤသးလၢ တၢ်စ့ၢ်အကလုာ်ဒီး ပတၢ်ပုၤဂ့ၢ်မၤတၢ်တၢ်သိၣ်လိၤမၤယုၤ, တၢ်သိၣ်တၢ်သီ,စ့ၢ်တၢ်ဖဲးတၢ်မၤလၢအကြးအဘၣ်,ဒီးတၢ်ဖဲးစ့ၢ်စ့ၢ်အလုၢ်အလၢအပူၤန့ၣ်လီၤ.

န့ၣ်န့ၣ်လၢ ပုၤတၢ်ဂၤကၤ ကမၤဟးဂီၤ တၢ်သိၣ်တၢ်သီ,တၢ်သိၣ်လိၤမၤယုၤအမိၢ်ပုၤတဖၣ် မ့ၢ်ဂ့ၢ် တၢ်အတီၤတဖၣ် အပၣ်ယုၤလၢ တၢ်န့ၣ်ကျဲအံၤအပူၤ, ပနံၣ်တၢ်ကၤ လၢပုၤဂ့ၢ်မၤ အတၢ်သိၣ်တၢ်သီ မ့ၢ်ဂ့ၢ် န့ၣ်တၢ်ဘၣ်ယိၣ်မ့ၢ်အိၣ် ဘၣ်ဘးဒီး တၢ်သံကွၢ်သံဒီး အလီၤအိၣ်ဝဲလၢ စ့ၢ်စ့ၢ်တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ မ့ၢ်ဂ့ၢ် တၢ်ဖဲးစ့ၢ်စ့ၢ်အလုၢ်အလၢတဖၣ်, လိၣ်န့ၣ် ဒုးသ့ၣ်ညါ တၢ်လၢန့ၣ်ညါ မ့ၢ်ဂ့ၢ် တၢ်သးဒုဒိလၢတၢ်မၤဟးဂီၤအဖီခိၣ် မ့ၢ်ဂ့ၢ် န့ၣ်တၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘီတဖၣ် န့ၣ်လီၤ.

န့ၣ်တီၣ်ထီၣ်တၢ်လုၢ်သ့ၣ်ခါပတၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီ မ့ၢ်တမ့ၢ် န့ၣ်တၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘီတဖၣ် သ့ဆူန့ၣ် ပုၤဆူရဲၣ်ကျဲၤတၢ်မူဒါခိၣ်တၢ်နီၢ် တၢ်မူဒါခိၣ် န့ၣ်ပုၤဂ့ၢ်ဝဲကျိၣ် Apogee ပုၤဟ့ၣ်ကွၢ်တၢ်ခိၣ်ကျိၣ် သ့ဖဲ 952.487.7645 မ့ၢ်တမ့ၢ် ApogeeLegal@apog.com, မ့ၢ်တမ့ၢ် တၢ်လူၤဟံၣ်မၤထွဲတၢ်သိၣ်တၢ်သီကမံးတံၢ်

ApogeeCompliance@apog.com သ့န့ၣ်လီၤ- န့ၣ်ဒုးသ့ၣ်ညါ သ့စ့ၢ်ကိး တၢ်တပၣ်ဖျါန့ၣ်မံၤ လၢတၢ်ဆဲးကျဲၤ Apogee တၢ်သိၣ်လိၤမၤယုၤ အတၢ်သိၣ်တၢ်သီ လၢ တၢ်ဆဲးကျဲၤအကျိၤ www.apog.ethicspoint.com န့ၣ်လီၤ. Apogee တၢ်သိၣ်လိၤမၤယုၤ အတၢ်သိၣ်တၢ်သီ တၢ်ဆဲးကျဲၤအကျိၤအံၤ ဘၣ်တၢ်ဖဲးတၢ်မၤတၢ် လၢပုၤလၢအချၢ လၢတၢ်ရဲၣ်လီၤမၤသးကိးတၢ်တအိၣ်ဒီး Apogee န့ၣ်လီၤ.

ဝံၤသးစ့ၢ်ကွၢ်ဘၣ် တၢ်န့ၣ်လီၤတဖၣ် ဒ်သီးကမံးကျိးဘၣ် လီၤတဲစိတလၢစ့ ဆူ Apogee တၢ်သိၣ်လိၤမၤယုၤ အတၢ်သိၣ်တၢ်သီ တၢ်ဆဲးကျဲၤအကျိၤ ဖဲလံၣ်ကဘျဲးပၤ 6 ဒီး 7 တဖၣ် လၢတၢ်န့ၣ်ကျဲအံၤန့ၣ်တက့ၢ်.

တၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါတဖၣ် လၢအသ့ၣ်ညါ မ့ၢ်ဂ့ၢ် သးဒုဒိ လၢတၢ်ကမၤဟးဂီၤ တၢ်သိၣ်တၢ်သီ မ့ၢ်ဂ့ၢ် တၢ်စ့ၢ်အကလုာ် တၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤ မ့ၢ်ဂ့ၢ် တၢ်သံကွၢ်သံဒီးအိၣ်ဝဲလၢ စ့ၢ်စ့ၢ်တၢ်ဖဲးတၢ်မၤမ့ၢ်ဂ့ၢ် တၢ်ဖဲးစ့ၢ်စ့ၢ်အလုၢ်အလၢတဖၣ်ကဘၣ် တၢ်ယုၤသ့ၣ်ညါ အဆီအချ့ ဒီး လီၤတီၢ်လီၤဆဲး န့ၣ်လီၤ. တအိၣ်ဒီးတၢ်ဟံးဂ့ၢ်ဝဲကျိၣ်ကျဲၤတၢ် ဆူပုၤထီၣ်ရီၤတၢ်လၢ တီၣ်ထီၣ်တၢ်သ့ၣ်ညါဘၣ် မ့ၢ်တမ့ၢ် ကွၢ်ဆိကမိၣ်ဘၣ်တၢ်လုၢ်သ့ၣ်ခါပတၢ်တၢ်အဂ့ၢ်လၢတၢ်သ့ၣ်တီသး လီၤအပူၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

APOGEE တၢ်သိၣ်လိၤန့ၣ်ယုၤ အတၢ်သိၣ်တၢ်သီ ဂ့ၢ်ဂီၢ်အူလီၤကျိၤ

www.apog.ethicspoint.com (ကွဲးန့ၣ် ပၢ်ကရၢကရီၤအမံၤလၢ "Apogee") (ဟီၣ်ခိၣ်ဒိဘၣ်) မ့ၢ်ဂ့ၢ် 800.441.6164 (အခီအသ့ အကလီ လၢ U.S. ဒီး Canada). ဝံၤသးစ့ၢ် ကွၢ်ဘၣ် တၢ်န့ၣ်လီၤတဖၣ် ဒ်သီးကမံးကျိးဘၣ် အခီအသ့အကလီ လၢထံကီၢ်တဖၣ်အအိၣ်လၢ U.S. ဒီး Canada အချၢ ဖဲလံၣ်ကဘျဲးပၤ 6 ဒီး 7 တဖၣ် လၢတၢ်န့ၣ်ကျဲအံၤ မ့ၢ်ဂ့ၢ် ဖဲ www.apog.ethicspoint.com (ကွဲးန့ၣ် တၢ်ကရၢကရီၤ အမံၤလၢ "Apogee" န့ၣ်တက့ၢ်).

တၢ်သိၣ်လိၤမၤယုၤ တၢ်န့ၣ်ကျဲၤ အတၢ်သိၣ်တၢ်သီ

တၢ်ပၢ်ဖျါ တၢ်ဘျၢ	တၢ်ဘျၢ လၢအဖျါဒီးအခိပညီဖျါဂ့ၤ	တၢ်အံးထွဲကွၢ်ထွဲအဂီၢ်
တၢ်ထီဒါတၢ်န့ၣ် တၢ်သိၣ်တၢ်သီ ဒီး တၢ်ပြၢလိာ်သးအလုၢ်အလၢ	ပနံၣ်တၢ်ကၤအကရၢအံၤ ဘၣ်တၢ်တြီၤယၢ်အီၤလၢ အန့ၣ်လီၤ တၢ်အၢၣ်လီၤအီၤလီၤ မ့ၢ်ဂ့ၤ တၢ်န့ၣ်ပၢ်လိာ်သး ဒီးပုၤပြၢတၢ်တဖၣ် ဘၣ်ဃးဒီး တၢ်ကၤတဖၣ် အပူၤ ဆိုးလီၤတၢ်အပူၤ တၢ်ဆါကွံာ် တၢ်မၤအသး အဂ့ၢ်အဂၤတၢ်ထိးနါ မ့ၢ်ဂ့ၤ တၢ်ထိးနါ တၢ်ကနူၤ တၢ်ပူၤတၢ်ကလံာ်၊ တၢ်နီၤလီၤ လီၢ်ကဝီၤတဖၣ် မ့ၢ်ဂ့ၤ၊ ပုၤညီန့ၢ်ပူၤတၢ်တဖၣ် မ့ၢ်ဂ့ၤ တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်အပူၤတဖၣ် န့ၣ်လီၤ။ ပနံၣ်တၢ်ကၤအကရၢ ထုးကွံာ် ပုၤဆါကွၢ်တၢ်တဖၣ် မ့ၢ်ဂ့ၤ ပုၤနီၤလီၤတၢ်တဖၣ် တန့ၢ်စ့ၢ်ကီးဘၣ် လၢအတၢ်သဘျၢ တၢ်ဆါကွၢ် ပနံၣ်တၢ်ကၤအကရၢ အပနံၣ်တဖၣ် န့ၣ်လီၤ။	တၢ်တၢ်ပိာ်တၢ်ပိာ်တၢ်ဒီး ပုၤပြၢတၢ်တဖၣ် ဘၣ်ဃးဒီး တၢ်ပၢ်တၢ်အပူၤ၊ တၢ်ကူၣ်လီၤတဖၣ်လၢ တၢ်ပၢ်တၢ်အပူၤ၊ တၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါပနံၣ်တဖၣ်ဆူကမ့ၢ်၊ တၢ်တဘီးဘၣ်သ့ၣ်ညါ ပနံၣ်တဖၣ် ဒီး တၢ်ဖဲးတၢ်မၤတဖၣ်၊ အခိအသွဲတဖၣ် ဒီး တၢ်လၢာ်ဘျၢလၢစ့ၢ်တဖၣ် မ့ၢ်ဂ့ၤ ပနံၣ်တၢ်ကၤအကရၢ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ လၢအကြၢးအဘၣ် တမံမံၤ န့ၣ်လီၤ။
ထီဒါ တၢ်တြီၤယၢ် တၢ်သိၣ်တၢ်သီ ဒီး တၢ်ဘျၢတဖၣ်.	ပနံၣ်တၢ်ကၤအကရၢအံၤ တဘၣ်စ့ၢ်အကလုာ်တမံမံၤဒီး မၤစၢၤ ထံကီၢ်လၢ အဘၣ်တၢ်တြီၤယၢ် တၢ်ပူၤတၢ်ဆါ လၢအတဘၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤ ဘၣ်လၢ U.S. ပဒိၣ်ပပုၤန့ၣ်တဂ့ၤ။	စံးဆါတၢ်ဆူ တၢ်တြီၤယၢ် အတၢ်ဃုတၢ်။ တၢ်ဃုကညး လၢကမၤစၢၤ Arab အတၢ်တြီၤယၢ် လၢ Israel။
တၢ်ထီဒါလိာ်သး အတၢ်သးစဲ	ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် ဘၣ်ဟးဆဲး တၢ်အိၣ်အသးတဖၣ် ဒီး တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ် ဖဲအဝဲသ့ၣ်အကစၢ်ဒၣ်ဝဲ အတၢ်သးစဲတဖၣ် ကဲထီၣ် တၢ်ထီဒါလိာ်သး သ့အလီၢ်၊ မ့ၢ်ဂ့ၤ တၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤလၢ အအိၣ်ဖျါထီၣ် တၢ်ထီဒါလိာ်သးဒီး ပနံၣ်တၢ်ကၤအကရၢ အတၢ်သးစဲတဖၣ် န့ၣ်လီၤ။ ပုၤမၤတၢ်ဖိနီၢ်နီၢ်တဖၣ် ကလိၣ်မၤလဲၤပုၤဘၣ် တၢ်ထီဒါလိာ်သး အတၢ်သးစဲ တၢ်သံကွၢ်အရံၣ်။	တၢ်တူၢ်လိာ် တၢ်ဟ့ၣ်လၢအထီၣ်ဘးလုာ်ကွံာ်၊ တၢ်သးအိၣ်တဖၣ် မ့ၢ်ဂ့ၤ တၢ်တူၢ်ထီၣ်တူၢ်တမ့ၢ် လၢမၤအသးခွဲခါဒဲအံၤ မ့ၢ်ဂ့ၤ တၢ်မုာ်လၢ ပုၤမၤန့ၢ်တၢ် မ့ၢ်ဂ့ၤ ပုၤပူၤတၢ်ပနံၣ်။ န့ၢ်ဘၣ် ကျိၤဇိၤစ့ၤ တၢ်သးစဲ လၢပုၤလၢအပြၢတၢ်၊ ပုၤမၤန့ၢ်တၢ် မ့ၢ်ဂ့ၤ ပုၤပူၤတၢ်ပနံၣ်

တၢ်သိၣ်လိၤမၤယုၤ တၢ်န့ၣ်ကျဲၤ အတၢ်သိၣ်တၢ်သီ

တၢ်ပၢ်ဖျါ တၢ်ဘျၢ	တၢ်ဘျၢ လၢအဖျါဒီးအခိပညီဖျါဂ့ၤ	တၢ်အံးထွဲကွၢ်ထွဲအဂီၢ်
------------------	---------------------------------	-----------------------

<p>တၢ်ဟ့ၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ညါဆၢက့ၤတၢ်ဘျၢ</p>	<p>ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် တဘၣ် ဟ့ၣ် မ့ၢ်ဂ့ၤ တူၢ်လိာ် တၢ်ဟ့ၣ်တခါခါ မ့ၢ်ဂ့ၤ တၢ်သ့ၣ်ညါဆၢက့ၤတၢ်ဘျၢ ဆူ မ့ၢ်ဂ့ၤ လၢ ပုၤတဂၤလၢ မ့ၢ်ဂ့ၤ တၢ်ဖိးတၢ်မၤကရၢ လၢ ယုၤမၤန့ၢ် တၢ်ပနံၣ်တၢ်ကၤ ဒီး ပနံၣ်တၢ်ကၤကရၢအံၤ, တၢ်စဲဘူးဒီး တၢ်ဖိးတၢ်မၤ ပၣ်ဃုာ်ပနံၣ်တၢ်ကၤကရၢအံၤ န့ၣ်တဂ့ၤ. တၢ်ဟ့ၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ညါဆၢက့ၤတၢ်ဘျၢ တဖၣ်လၢအတစဲဘူးဒီး တၢ်ဖိးတၢ်မၤန့ၢ်တူၢ်လိာ်အီၤသ့ မ့ၢ်မ့ၢ် အလုၢ်အပူၤတအါကဲၣ်ဆိး ဒီး တၢ်တအါန့ၢ်ဒ ကစီၤ တၢ်အလုၢ်အလၢ တၢ်ကတိၤမုၢ်န့ၢ်တဖၣ်.</p>	<p>တၢ်ဟ့ၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ညါဆၢက့ၤတၢ်ဘျၢတဖၣ် လၢအါန့ၢ်အလုၢ်အပူၤ ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လၢ ပုၤမၤတၢ်ဖိ ဆူ မ့ၢ်ဂ့ၤ တူၢ်လိာ်ဘၣ်လၢ ပုၤမၤတၢ်ဖိ လၢ, ပုၤမၤန့ၢ်တၢ်, ပုၤပူၤတၢ်ပနံၣ်, ပုၤဟ့ၣ်နီၤလီၤတၢ် မ့ၢ်ဂ့ၤ ပုၤဟ့ၣ်ကူၣ်တၢ်. တၢ်ဟ့ၣ်ကျိၣ်စ့ မ့ၢ်ဂ့ၤ တူၢ်လိာ်ကျိၣ်စ့လၢ, တၢ်မၤန့ၢ်ဘၣ်ကျိၣ်စ့လၢ, ပနံၣ်ပုၤဆီၣ်ထွဲတဖၣ် ပုၤပူၤတၢ်ပနံၣ်, ပုၤဟ့ၣ်နီၤလီၤတၢ် မ့ၢ်ဂ့ၤ ပုၤဟ့ၣ်ကူၣ်တၢ် တၢ်တပၢ်လၢတၢ်ထီၣ်ဘး.</p>
--	---	--

<p>ကီၢ်ပဒိၣ် တၢ်ရဲလိာ်သးတဖၣ် - တၢ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်ဒီး ကမျၢၣ်ပုၤန့ၢ်စိကမီၤ ဒီးပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်.</p>	<p>တၢ်ဟ့ၣ်ကျိၣ်စ့, တၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်, တၢ်အိၣ်တၢ်အီၤ ဒီး တၢ်ဟ့ၣ်ဆၢက့ၤတၢ်ဘျၢအဂ့ၤအဂၤ လၢအတၢ်ပံၣ်ညိာ် လုၢ်ဘၢစိကမီၤ ကမျၢၣ်ပုၤန့ၢ်စိကမီၤတဂၤလၢ မ့ၢ်ဂ့ၤ ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်န့ၢ် ဘၣ်တၢ်တြီၤယာ်အီၤလီၤ. တၢ်ဟ့ၣ် တၢ်န့ၢ်ဖိးန့ၢ်မၤ ဆူ ကမျၢၣ်ပုၤန့ၢ်စိကမီၤ မ့ၢ်ဂ့ၤ ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်န့ၢ် ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်ကမီၤ ပၢ်ဆိန့ၢ်အီၤလီၤ လၢ Apogee အထီၣ်ရီၤ တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဖးတၢ် န့ၣ်လီၤ. ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် တဘၣ်လီၤတၢ် မ့ၢ်ဂ့ၤ ကဲကမၢ်ပုၤအခၢၣ်စး တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီ ဖဲ တၢ်တဲဘၣ်တၢ်ဒီးကမျၢၣ်ပုၤန့ၢ်စိကမီၤ မ့ၢ်ဂ့ၤ ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် န့ၣ်တဂ့ၤ.</p>	<p>တၢ်ဟ့ၣ်ကျိၣ်စ့ တၢ်ဟ့ၣ်မ့ၢ်သး တၢ်မၤသ့ၣ်ဖျါသးညီပဒိၣ်ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါ မ့တမ့ၢ် ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်. တၢ်ဒီးငါပုၤတဖၣ် လၢကယုၤထီၣ်ပဒိၣ်ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါ မ့တမ့ၢ် ပုၤမၤတၢ်ဖိအဂီၢ်. ကဲကမၢ်ပုၤအခၢၣ်စး မ့ၢ်ဂ့ၤ တၢ်တလၢထီၣ်ပုၤထီၣ် လၢကပၢ်ဃုာ် တၢ်အကါဒိၣ်အဂ့ၢ်အဂျီၤ လၢတၢ်တဲဘၣ်တၢ်ဒီး ကမျၢၣ်ပုၤန့ၢ်စိကမီၤ မ့ၢ်ဂ့ၤ ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်.</p>
---	---	--

<p>ကီၢ်ပဒိၣ် တၢ်အၢၣ်လီၤအီၤလီၤတဖၣ်</p>	<p>တၢ်စူၢ်အကလုၢ် လီၤတၢ် ဒီး တၢ်သိၣ်တၢ်သီဒီးတၢ်ဘျၢတဖၣ် လၢအပၢ်လီၤဆူ ကီၢ်ပဒိၣ်တၢ်အၢၣ်လီၤအီၤလီၤတဖၣ်န့ၣ် ပုၤမၤတၢ်ဖိကိးဂၤဒဲး ကဘၣ်လုၢ်ပိာ်ထွဲ န့ၣ်လီၤ.</p>	<p>တၢ်ဟ့ၣ် မ့ၢ်ဂ့ၤ တၢ်အိၣ်ကဘျဲးအိၣ်ကဘျဲး ဆူ တၢ်အၢၣ်လီၤအီၤလီၤ ပုၤန့ၢ်စိကမီၤတဖၣ်. တၢ်တၢ်ပိာ်တၢ်ပိာ်တၢ်ပိာ် လၢဆူညါတၢ်န့ၢ်ဖိးန့ၢ်မၤ အခွဲးအယာ်တဖၣ် ဖဲပနံၣ်တၢ်ကၤကရၢ ဒီးတၢ်အၢၣ်လီၤအီၤလီၤပုၤန့ၢ်စိကမီၤတၢ်တဖၣ်. တၢ်တပိာ်ထီၣ်အခံ တၢ်အၢၣ်လီၤအီၤလီၤလၢအဂ့ၤဝဲဘၣ်ဝဲ ကျိၣ်စ့တၢ်ဖိးတၢ်မၤ အကျဲအကပူၤမ့ၢ်ဂ့ၤ တၢ်အၢၣ်လီၤအီၤလီၤအကတီၢ်တဖၣ်.</p>
--	---	--

တၢ်သိၣ်လိၤမၤယုၤ တၢ်န့ၣ်ကျဲၤ အတၢ်သိၣ်တၢ်သီ

တၢ်ပၢ်ဖျိၣ် တၢ်ဘျၢ	တၢ်ဘျၢ လၢအဖျၢၣ်ဒီးအခိပညီဖျါဂ့ၤ	တၢ်အံးထွဲကွၢ်ထွဲအဂီၢ်
ထံကီၢ်ခိၣ်န့ၢ် တၢ်ယုသ့ၣ်ညါတဖၣ်ဒီး တၢ်သံကွၢ်စံးဆၢတဖၣ်	ထံကီၢ်ခိၣ်န့ၢ်ခဲလၢၣ် အတၢ်ယုတၢ်တဖၣ်လၢ တၢ်သံကွၢ်စံးဆၢ မ့ၢ်ဂ့ၤ တၢ်ကွဲးနီၢ်ကွဲးယါတဖၣ် ကြၢးဒုးသ့ၣ်ညါ အဆိအချ့ ဆူ Apogee အထီရီၤတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖး န့ၣ်လီၤ. ပုၤမၤတၢ်ဖိလၢအမၤသကိးတၢ် လၢထံကီၢ်ခိၣ်န့ၢ် တၢ်သံကွၢ်စံးဆၢတဖၣ် ကဘၣ်ဟ့ၣ် တၢ်စံးဆၢတဖၣ် လီၤတံၢ်လီၤဆဲး လၢလၢပုၤပုၤန့ၣ်လီၤ.	ယုန့ၢ် တၢ်အုၣ်ခိၣ်အသးတဖၣ်, လံာ်လၢအကွဲးဆူတၢ်စံးညီၣ်ကွီၢ်အလီၢ်တဖၣ်, တၢ်ယုတၢ်တဖၣ် လၢထံကီၢ်ခိၣ်န့ၢ် ပုၤယုသ့ၣ်ညါတၢ်တဖၣ် မ့ၢ်ဂ့ၤ ပုၤလၢကျဲၤဘၣ်က့ၤ လၢပနံၣ်တၢ်ကၤကရၢ အဂ့ၢ်အကျိၤ အဂီၢ် မ့ၢ်ဂ့ၤ ပနံၣ်တၢ်ကၤကရၢတဖၣ် လၢ မၤတံၢ်မၤသကိးတၢ်ပနံၣ်တၢ်ကၤ.
ဟီၣ်ခိၣ်ဒီးဘၣ် တၢ်ကူၣ်တၢ်ကၤတၢ်တဖၣ် ဒီး တၢ်ဖိးတၢ်မၤတဖၣ်	တၢ်ပနံၣ်တၢ်ကၤအကရၢ ကစူၢ်တၢ်အကလုာ် ဒီး တၢ်သိၣ်တၢ်သီခဲလၢၣ် ဒီး တၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ် ကြၢးဘၣ်ယး လၢဟီၣ်ခိၣ်ဒီးဘၣ် တၢ်ကူၣ်တၢ်ကၤတမံၤမံၤ အါန့ၢ်ဒိၣ်န့ၢ် တၢ်စူၢ်အကလုာ် ကြၢးဘၣ်ယးဒီး U.S အတၢ်သိၣ်တၢ်သီတဖၣ် န့ၣ်လီၤ.	တၢ်တလၢထီၣ်ပုၤထီၣ် ကစူၢ်တၢ်ဒီး တၢ်ဆုၢ်န့ၣ်, တၢ်ဒုးဟးထီၣ် တၢ်ပနံၣ်တၢ်ကၤ, စ့လဲလိၣ်တၢ်အပူၤ မ့ၢ်ဂ့ၤ တၢ်အခိအသ့ အတၢ်လိၣ်တဖၣ် လၢထံဂုၢ်ကီၢ်ဂၤ မ့ၢ်ဂ့ၤ တၢ်ဒုးဟးထီၣ်ပနံၣ်တၢ်ကၤ တၢ်ပၤဆုၢ်တၢ်, ပဒိၣ်အတၢ်တြီၤပနံၣ်တၢ်ကၤ မ့ၢ်ဂ့ၤ U.S အတၢ်ထီဒါတၢ်တြီၤယုၤ တၢ်သိၣ်တၢ်သီတဖၣ်.
ထံဂၤကီၢ်ဂၤ တၢ်အိၣ်ကဘျးကဘျၢ အလုၢ်အလၢ်တဖၣ် အတၢ်စံးညီၣ်	တၢ်ဟ့ၣ်ကျိၣ်စ့ၤတကြၢးတဘၣ် မ့ၢ်ဂ့ၤ တၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်လၢ ထံဂၤကီၢ်ဂၤတဖၣ်အပူၤ ဆူ ထံကီၢ်ခိၣ်န့ၢ်ပုၤန့ၢ်စိၤကမိၤတဖၣ်, ပဒိၣ်လၢကွၢ်ထံကွၢ်ကီၢ် မ့ၢ်ဂ့ၤ ထံဂုၢ်ကီၢ်ဂ့ၢ် ကရူၢ်ကရၢတဖၣ် ဘၣ်တၢ်တြီၤယုၤအိၣ်န့ၣ်လီၤ.	တၢ်ဟ့ၣ်ကျိၣ်စ့ၤလၢ တၢ်သံကွၢ်သံဒီးအလီၢ်အိၣ်ဝဲတဖၣ်, တၢ်အဘူးအလဲတဖၣ်, တၢ်ဟ့ၣ် မ့ၢ်ဂ့ၤ ကျိၣ်စ့ၤတၢ်ဟ့ၣ် ဆူ ထံဂၤကီၢ်ဂၤ ကီၢ်ပဒိၣ် ပုၤန့ၢ်စိၤကမိၤတဖၣ်, ပဒိၣ်ဘၣ်ယးဒီး ကွၢ်ထံကွၢ်ကီၢ် တဖၣ်, ထံဂုၢ်ကီၢ်ဂ့ၢ်ကရူၢ်ကရၢတဖၣ်. တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ် လၢထံကီၢ်လၢ ဘၣ်တၢ်သ့ၣ်ညါ ဘၣ်အိၣ် တၢ်အိၣ်ကဘျးကဘျၢအဂီၢ်. တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ် လၢထံကီၢ်လၢ ဘၣ်တၢ်သ့ၣ်ညါ ဘၣ်အိၣ် တၢ်အိၣ်ကဘျးကဘျၢအဂီၢ်.

တၢ်သိၣ်လိၤမၤယုၤ တၢ်န့ၣ်ကျဲၤ အတၢ်သိၣ်တၢ်သီ

တၢ်ပၣ်ဖျါ တၢ်ဘျၢ	တၢ်ဘျၢ လၢအဖျါဒီးအခိပညီဖျါဂ့ၤ	တၢ်အံးထွဲကွၢ်ထွဲအဂီၢ်
ညီၣ်န့ၣ် အအါ မ့ၢ်ဂ့ၤ အစ့ၤအဘျးအလဲတဖၣ်, အဘျးအလဲခိၣ်ဖးတဖၣ် မ့ၢ်ဂ့ၤ စ့ၤစ့ၤလီၤတဖၣ်.	တၢ်အိၣ်ကဘျးကဘျးဒီး စ့ၤတၢ်ဟ့ၣ်လၢတၢ်ပျဲတၢ်အခွဲအယၢ်အဂီၢ်တဖၣ်.	တၢ်အိၣ်ကဘျးကဘျးဒီး စ့ၤတၢ်ဟ့ၣ်လၢတၢ်ပျဲတၢ်အခွဲအယၢ်အဂီၢ်တဖၣ် ဘၣ်တၢ်တြီၤယၢ်အိၣ်.
တၢ်ဟ့ၣ်စ့ၤ တၢ်သံကွၢ်အလီၢ်အိၣ်ဝဲၤတဖၣ်, အဘျးအလဲတဖၣ်ဒီး တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်တၢ်သူးတၢ်ကျဲၤတဖၣ်, မ့ၢ်ဂ့ၤ တၢ်တလီၢ်လီၢ် မ့ၢ်ဂ့ၤ တၢ်ထီၣ်ဘးလုၢ်ကွၢ်တၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်.	တၢ်ကွၢ်ထံကွၢ်ကီၢ်ဒီး တၢ်ကွၢ်တၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ် တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်.	ပနံၣ်တၢ်ကၤကရၢ ကစူၢ်အကလုၢ် ဒီး တၢ်သိၣ်တၢ်သီလဲၣ် ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ကွၢ်ထံကွၢ်ကီၢ် တိၤစၢၤမၤစၢၤ တၢ်ကွၢ်တၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်. တၢ်ကွၢ်ထံကွၢ်ကီၢ် တိၤစၢၤမၤစၢၤ လၢပနံၣ်တၢ်ကၤကရၢ စ့ၤမိၢ်ပျါ.
ပနံၣ်တၢ်ကၤကရၢ အတၢ်ဟ့ၣ်က့ၤစ့ၤ လၢ ပုၤနီၢ်ကစၢ် ကွၢ်ထံကွၢ်ကီၢ် တိၤစၢၤမၤစၢၤတဖၣ်.	တၢ်ကဟ့ၣ်ကယၢ် ပနံၣ်တၢ်ကၤကရၢစ့ၤလီၢ်ခိၣ်ခိၣ် ဒီး အဂ့ၢ်အကျါ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါ လၢအအိၣ်လၢ ပနံၣ်တၢ်ကၤကရၢ အတၢ်ကွဲးနီၢ်ကွဲးဒါ မ့ၢ်ဂ့ၤ ဘၣ်တၢ်မၤဂ့ၤအါထီၣ်တဖၣ် လၢပနံၣ်တၢ်ကၤကရၢအံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ် ပနံၣ်တၢ်ကၤကရၢ အစ့ၤလီၢ်ခိၣ်ခိၣ် န့ၣ်လီၤ.	တၢ်စ့ၤလီၢ်ခိၣ်ခိၣ် လၢအကူၣ်ဘၣ်ဖးသ့အံၤဒီး တၢ်အဂ့ၢ်အကျါဒီး ပနံၣ်တၢ်ကၤကရၢအစ့ၤပၣ်ဖျါတဖၣ်ဒီးတၢ်စ့ၤလီၢ် ခိၣ်ခိၣ်တဖၣ်န့ၣ် ကဘၣ်မၤပူၤဖျဲးလၢဝဲၤလီၢ်ဝဲၤ လၢတၢ်တြီၤဟ့ၣ်တၢ်ဘျၢတၢ်, တၢ်မၤဟးဂီၢ်တၢ်မ့ၢ်ဂ့ၤ လၢအခွဲးတအိၣ် တပၣ်အိၣ်ဖျါထီၣ်တၢ် မ့ၢ်ဂ့ၤ တၢ်သ့အိၣ် န့ၣ်လီၤ. တၢ်သ့တၢ်လဲး တကြးတဘၣ် လၢပနံၣ်တၢ်ကၤကရၢ အစ့ၤပၣ်ဖျါ. တၢ်သ့အိၣ်နီၢ်ကစၢ်ဒၣ်အဂီၢ်လၢ ပနံၣ်တၢ်ကၤကရၢ အစ့ၤလီၢ်ခိၣ်ခိၣ်.
တၢ်န့ၣ်ဖဲးန့ၣ်မၤ တၢ်ဒိသိးလိၣ်သး အခွဲးအယၢ်	ခိပနံၣ်ကဟ့ၣ် တၢ်န့ၣ်ဖဲးန့ၣ်မၤအတၢ်ခွဲးဂ့ၤယၢ်ဘၣ် အထဲသိးတုၤသိးလၢတကွၢ်မၢ် ကလုၢ် ဖဲးဘၣ်လွဲၣ် ကလုၢ်လီၤစၢၤ တၢ်ဘျၢတၢ်ဘါ တၢ်လီၤစၢၤလီၤသ့ၣ် မ့ၢ်ခွါ သးန့ၣ် ကလုၢ်ဂံၢ်ထံး မ့ၢ်ခွါတၢ်သးစဲ တၢ်အမ့ၢ်ခွါ မ့ၢ်ခွါတၢ်အိၣ်ဖျါ ဒီး/ မ့ၢ်တမ့ၢ် မ့ၢ်ခွါတၢ်ဟံးသး တၢ်နီၢ်ခိၣ်ကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲ တၢ်ဆူးတၢ်ဆါ ဟံၣ်ဖိပီဖဲဆူၣ်ချ့ၤဂ့ၢ်စံၣ်စိ မ့ၢ်တမ့ၢ် နီၢ်ခိၣ်တၢ်ဟဲလီၤစၢၤ တၢ်အိၣ်ဒီးဟူးသး တၢ်ဆီဟံၣ်ဆီပီ မ့ၢ်တမ့ၢ် ဒီမၤဝဲၤတဖျါသး ဟံၣ်ဖိပီဖဲပတီၢ် တၢ်ဒိးန့ၣ်ပဒိၣ်တၢ်မၤစၢၤ တၢ်ကဲထံဖိကီၢ်ဖိ သူးမ့ၢ်သံၣ်ဘိ မ့ၢ်တမ့ၢ် သူးလီၢ်လံၤ မ့ၢ်တမ့ၢ် ပတီၢ်လၢတၢ်ကဟ့ၣ်ကယၢ်ဘၣ်အိၣ်အဂ့ၢ်လၢ န့ၣ်လီၤ.	တၢ်ဟံးဂ့ၢ်ဝဲဘၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖိတဂၤ ဒီးသန့ၤထီၣ်သးခိဖျါလၢ ကလုၢ် ဖဲးဘၣ်လွဲၣ် ကလုၢ်လီၤစၢၤ တၢ်ဘျၢတၢ်ဘါ တၢ်လီၤစၢၤလီၤသ့ၣ် မ့ၢ်ခွါ သးန့ၣ် ကလုၢ်ဂံၢ်ထံး မ့ၢ်ခွါတၢ်သးစဲ တၢ်အမ့ၢ်ခွါ မ့ၢ်ခွါတၢ်အိၣ်ဖျါ ဒီး/ မ့ၢ်တမ့ၢ် မ့ၢ်ခွါတၢ်ဟံးသး တၢ်နီၢ်ခိၣ်ကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲ တၢ်ဆူးတၢ်ဆါ ဟံၣ်ဖိပီဆူၣ်ချ့ၤဂ့ၢ်စံၣ်စိ မ့ၢ်တမ့ၢ် နီၢ်ခိၣ်တၢ်ဟဲလီၤစၢၤ တၢ်အိၣ်ဒီးဟူးသး တၢ်ဆီဟံၣ်ဆီပီ မ့ၢ်တမ့ၢ် ဒီမၤဝဲၤတဖျါသး ဟံၣ်ဖိပီဖဲပတီၢ် တၢ်ဒိးန့ၣ်ပဒိၣ်တၢ်မၤစၢၤ တၢ်ကဲထံဖိကီၢ်ဖိ သူးမ့ၢ်သံၣ်ဘိ မ့ၢ်တမ့ၢ် သူးလီၢ်လံၤ မ့ၢ်တမ့ၢ် ပတီၢ်လၢတၢ်ကဟ့ၣ်ကယၢ်ဘၣ်အိၣ်အဂ့ၢ်လၢ န့ၣ်လီၤ.

တၢ်သိၣ်လိၤမၤယုၤ တၢ်န့ၣ်ကျဲၤ အတၢ်သိၣ်တၢ်သီ

တၢ်ပၣ်ဖျါ တၢ်ဘျုး	တၢ်ဘျုး လၢအဖျါဒီးအိၣ်ပညီဖျါဂ့ၤ	တၢ်အံးထွဲကွၢ်ထွဲအဂီၢ်
<p>တၢ်မၤတံၢ်တၢ်</p>	<p>တၢ်မၤပယုၤမ့ၢ်ခွါသ့ၣ်ထံးဂ့ၢ်ဝီ ဒီးတၢ်မၤအန့ၣ်မၤပယုၤတၢ် ခီဖျါလၢ ကလုာ် ဖံးဘျုးလဲၣ် ကလုာ်လီၤစၢၤ တၢ်ဘျုးတၢ်ဘါ တၢ်လီၤစၢၤလီၤသ့ၣ် မ့ၢ်ခွါ သးန့ၣ် ကလုာ်ဂံၢ်ထံး မ့ၢ်ခွါတၢ်သးစဲ တၢ်အမ့ၢ်ခွါ မ့ၢ်ခွါတၢ်အိၣ်ဖျါ ဒီး/ မ့တမ့ၢ် မ့ၢ်ခွါတၢ်ပၣ်သး တၢ်နီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤတလၢပဲၤ တၢ်ဆူးတၢ်ဆါ ဟံၣ်ဖိဖိဖိဆူၣ်ချ့ၤဂ့ၢ်စံၣ်စီၤ မ့တမ့ၢ် နီၢ်ခိတၢ်ဟဲလီၤစၢၤ တၢ်အိၣ်ဒီးဟူးသး တၢ်ဆီဟံၣ်ဆီဖီ မ့တမ့ၢ် ဒီမါတၢ်ဖျါသး ဟံၣ်ဖိဖိဖိပတီၢ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ပဒိၣ်တၢ်မၤစၢၤ တၢ်ကဲထံဖိကီၢ်ဖိ သးမ့ၢ်သံၣ်ဘိ မ့တမ့ၢ် သးလီၢ်လံၤ မ့တမ့ၢ် ပတီၢ်လၢတၢ်ကဟုကယၢ်ဘၣ်အီၤအဂ့ၢ်ဂၤ အယိန့ၣ် တမ့ၢ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢတူၢ်လိာ်အီၤသ့ ဒီးခိပန့ၣ်တူၢ်အီၤအဂ့ၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ</p>	<p>တၢ်တတူၢ်လိာ်မ့ၢ် အက့ၢ်အဂီၢ်တၢ်ဆဲးကျါ; အမိၢ်အမါ တၢ်ဟ့ၣ်က့ၢ်တၢ်ပၣ်ဖျါအတၢ်ထံၣ်, ဒီးတၢ်တဲလိာ်ကွဲတဖၣ်; တၢ်မၤနီၢ်မ့ၢ်ခွါတဒ်သးလိာ်သး, လီၢ်ပိာ်မ့ၢ်, တၢ်သးအိၣ်မ့ၢ်ခွါခံမံၤလိာ်,တၢ်သးအိၣ်မ့ၢ်ဒ်သးလိ ာ်သး, မ့ၢ်ဂ့ၤ တၢ်လဲလိာ်မ့ၢ်ခွါ တၢ်ပၣ်ဖျါအတၢ်ထံၣ် မ့ၢ်ဂ့ၤ တၢ်တဲလိာ်ကွဲတဖၣ်. တၢ်မၤတံၢ်တၢ် လၢတၢ်ခိၣ်ထံး တၢ်အဂ့ၢ်အဂၤ အကြးဘၣ်သးဒီးတၢ်ကဟုကယၢ် တၢ်အိၣ်အသး. တၢ်မၤပျံၤမၤဖူးတၢ် မ့ၢ်ဂ့ၤ လွဲကဲလွဲကဲဒါန့ၣ်တၢ် ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် အလံာ်ပတံ ဆူ, မ့ၢ်ဂ့ၤ တၢ်တတူၢ်လိာ်မ့ၢ် ဘၣ်သးဒီးမ့ၢ်ခွါတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်အါထီၣ်, ကမၤဘၣ်ဒိတၢ် ပုၤမၤတၢ်ဖိအတၢ်ဖံးတၢ်မၤ တၢ်အိၣ်အသးတဖၣ်.</p>
<p>ဟီၣ်ခိၣ်န့ၣ်ဆၢၣ် တၢ်သိၣ်တၢ်သီဒီး တၢ်ဘျုးတဖၣ်</p>	<p>ပနံၣ်တၢ်ကၤအကရၢ ကစူၢ်အကလုာ်ဒီး ဟီၣ်ခိၣ်န့ၣ်ဆၢၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီဒီး တၢ်ဘျုးတဖၣ်.</p>	<p>တၢ်တလဲတပဲၤ ဟီၣ်ခိၣ်န့ၣ်ဆၢၣ် တၢ်မၤနီၢ်. တၢ်တဒူးသ့ၣ်ညါ တၢ်လီၢ်လူလီၤဂၤ မ့ၢ်ဂ့ၤ တၢ်ထူးထီၣ်ကွဲၣ်လၢမူဒါတဖၣ်. တၢ်တကြးတဘၣ် တၢ်မၤလၢာ် တၢ်စူးကွဲၣ်တဖၣ်. တၢ်သ့တၢ်စွဲလၢခွဲးယၢ်တအိၣ် ပုၤထူးတၢ် မ့ၢ်ဂ့ၤ တၢ်မၤလၢာ်တၢ်မၤန့ၣ်တၢ်.</p>
<p>ပုၤလၢအပူၤ တၢ်ပနံၣ်တၢ်ကၤ, စ့ဟ့ၣ်မ့ၢ်,တၢ်တြီၤယၢ်</p>	<p>ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် တဘၣ်ပုၤ မ့ၢ်ဂ့ၤ ဆါလီၤ Apogee အတၢ်ဒူးယၢ်တဖၣ် ဖဲအိၣ်ဒီး တၢ်အပီးအလီ တမ့ၢ်ကမ့ၢ်အဂ့ၢ်အကျါ မ့ၢ်ဂ့ၤ “တၢ်ဟ့ၣ်က့ၢ်” တၢ်အပီးအလီ တမ့ၢ် ကမ့ၢ်အဂ့ၢ်အကျါ ဆူ ပုၤအဂ့ၢ်အဂၤ လၢကပုၤ မ့ၢ်ဂ့ၤ ဆါလီၤ Apogee အတၢ်ဒူးယၢ်တဖၣ် န့ၣ်တဂ့ၤ. ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်တဘၣ်စၢၤသး အၢၣ်လီၤသး လၢ တၢ်မၤလၢတၢ်တြီၤယၢ် ဘၣ်သးဒီး Apogee အတၢ်ဒူးယၢ်တဖၣ်.</p>	<p>ပနံၣ်တၢ်ကၤ, မ့ၢ်ဂ့ၤ စ့ဟ့ၣ်မ့ၢ်အဂ့ၢ်အကျါ ဆူ ပုၤအဂ့ၢ်အဂၤ, တၢ်အခိၣ်ထံးအဂ့ၢ်အကျါ တမ့ၢ်ကမ့ၢ်အဂ့ၢ်အကျါ. ပနံၣ်တၢ်ကၤ လၢ တၢ်ပနံၣ်တၢ်ကၤအကရၢ အဂ့ၢ်အဂၤ အတၢ်ဒူးယၢ် အပူၤလၢ Apogee ပၣ်ယုာ် တၢ်မၤလၢအကဲထီၣ်သ့အပူၤ. တၢ်ပုၤ မ့ၢ်ဂ့ၤ ဆါလီၤကဒီး တၢ်အၢၣ်လီၤအီၤလီၤတဖၣ်, တၢ်တီၢ်တၢ်လီၤ ခီလဲလိာ်, ဖိၣ်လၢအကိာ်ကျါ ဒီး တၢ်လဲလိာ်စ့ပၣ်ဖျါတဖၣ် တၢ်တုၤအီၤလၢတၢ်တြီၤယၢ်အဂီၢ် မ့ၢ်ဂ့ၤ မၤစ့ၤလီၤ တၢ်ဆါတၢ်ပုၤအလုၢ်အပူၤ လၢ Apogee အတၢ်ဒူးယၢ်.</p>

တၢ်သိၣ်လိၤမၤယုၤ တၢ်န့ၣ်ကျဲၤ အတၢ်သိၣ်တၢ်သီ

တၢ်ပၢ်ဖျိၣ် တၢ်ဘျၢ	တၢ်ဘျၢ လၢအဖျၢၣ်ဒီးအခိပညီဖျါဂ့ၤ	တၢ်အံးထွဲကွၢ်ထွဲအဂီၢ်
တၢ်လီၤတံၢ်လံာ်တဖၣ်ဒီး တၢ်ကွဲးနီၣ်ကွဲးယါတၢ်	ပနံၣ်တၢ်ကၤကရၢ တၢ်ပၢ်ဖျါဘၣ်ဃးဒီးစ့စရီၤ၊ လံာ်တဖၣ်၊ တၢ်ကွဲးနီၣ်ကွဲးယါ ဒီး လံာ်ပတံတဖၣ် ဆူကရူၢ်အဂၤ ဘၣ်မ့ၢ်လီၤတံၢ် ဒီး မၤလဲၤပဲၤ ဒီး ဘၣ်တၢ်ကတဲာ်ကတီၤ အီၤ လၢတၢ်မၤစ့စရီၤ တၢ်သိၣ်လိၤသီလိမံၢ်ပုၤ ထီရီၤတၢ်တူၢ်လိၤအသိး လၢ အကျဲအကပူၤ တဲဖျါလီၤတံၢ်ဘၣ်လၢ ပနံၣ်တၢ်ကၤအကရၢ.	တၢ်တတီၤတလီၤ၊ တၢ်ဆုၢ်ကမၣ် မ့ၢ်ဂ့ၤ တၢ်ပၢ်လီၤတံာ်တၢ်ကွဲးန့ၣ်တၢ်တဖၣ်. တၢ်တလၢထီၣ်ပွဲၤထီၣ် ကမၤထွဲအခံ လၢအကြးအဘၣ်ဒီး တၢ်မၤစ့စရီၤ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်၊ မ့ၢ်ဂ့ၤ တၢ်သူ့စွဲ တၢ်တပၢ်ဖျါ လၢစ့စရီၤ တၢ်ပၢ်လီၤတံာ် လၢပနံၣ်တၢ်ကၤကရၢ တၢ်ကွဲးနီၣ်ကွဲးယါ တၢ်ပီးတၢ်လီၤတံာ်တဖၣ် မ့ၢ်ဂ့ၤ တၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤ လိၣ်ဘၣ်ဝဲလၢ တၢ်သိၣ်တၢ်သီ မ့ၢ်ဂ့ၤ ဘၣ်မၤတၢ်လၢအလိၣ်ကွဲးနီၣ်ကွဲးယါ လၢတၢ်တဆုၢ်ကမၣ်တၢ်အဂီၢ်.
လီၤမ့ၢ် တၢ်ဂ့ၢ်ထၢဖျိၣ်ဒီး တၢ်ဆဲးကျၢဆဲးကျိးတဖၣ်	လီၤမ့ၢ် ခဲလၢၢ် ဒီး တၢ်ကလုာ် တၢ်ဆဲးကျၢဆဲးကျိး တၢ်ပီးတၢ်လီၤဒီး တၢ်မၤကျဲၤတဖၣ် ဘၣ်တၢ်ပၢ်ဒီးမၤဂ့ၢ်အီၤလၢ တၢ်မၤလိမၤယုၤ ပနံၣ်တၢ်ကၤကရၢ တၢ်ပနံၣ်တၢ်ကၤ အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပနံၣ်တၢ်ကၤကရၢ အိၣ်ဒီးတၢ်အခွဲးအယၢ် လၢကကွၢ်ထံဆိကမိၣ်က့ၤ ဒီး တီခိၣ်တၢ်သူ့စွဲ တၢ်မၤကျဲၤ ဒီးတၢ်အိၣ်ဝဲတဖၣ် လၢ တဂၤဘၣ်တဂၤအတၢ်ဆဲးကျၢဆဲးကျိး ဒီး လံာ်တြိၣ်တဖၣ် န့ၣ်လီၤ.	တၢ်သူ့စွဲ ပနံၣ်တၢ်ကၤကရၢ တၢ်မၤကျဲၤ ဒ်သီးကလဲၤန့ၣ်, ဆုၢ်တၢ်ဒီးတူၢ်လိၤတၢ်အပီးအလီ လၢအမၤတံာ်တံာ်တၢ်လၢအတဖိးသဲးစး, မ့ၢ်ခွဲၤတၢ်ရဲၣ်လိၣ်ဖျါဖျါ တၢ်မၤဂ့ၢ်တၢ်ဘၣ်အဘၣ်သီ န့ၣ်လီၤ. တၢ်ထီၣ်ဘးလုၢ်ကွၢ်နီၣ်ကစၢ်တၢ်သူ့တဖၣ်.
တၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဆူကမ့ၢ်, တၢ်ကစီၣ်ဆဲးကျၢသနၢ် ဒီး ပုၤကွၢ်ဃုသ့ၣ်ညါနီၤဖးတၢ်တဖၣ်	တၢ်ဟံၣ်အိၣ်ဖျါထီၣ်ပနံၣ်တၢ်ကၤကရၢ အတၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤ ကြးမၤခီဖျိ ထဲလၢ တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လီၤဆီဒၣ်တၢ်ဒီးပုၤလၢအကတီၤန့ၢ် ခးမၤနီၣ်တၢ်တဖၣ် န့ၣ်လီၤ. တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လီၤဆီဒၣ်တၢ်ဒီးပုၤလၢအကတီၤ န့ၢ်ခဲးမၤနီၣ်တၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.	တၢ်ဘိးဘၣ်ရၢလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ လၢတမ့ၢ်တတီ မ့တမ့ၢ် ဒုးန့ၢ်ပၢ်ကမၣ်တၢ် လၢတၢ်ကစီၣ်ပူၤ မ့တမ့ၢ် တီၣ်ထီၣ်အဂ့ၢ်ဆူ ပဒိၣ် မ့တမ့ၢ် သဲးစးပုၤဘၣ်မ့ဘၣ်ဒါတဖၣ် မ့တမ့ၢ် ဒီပနံၣ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဆူကမ့ၢ် န့ၣ်လီၤ. ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်လၢ အခွဲးအယၢ်တအိၣ် မ့ၢ်ဂ့ၤ ပုၤလၢအကတီၤ န့ၢ်ခဲးမၤနီၣ်တၢ်ကတၢ်ဆူတၢ်ကစီၣ်ဆဲးကျၢကရၢ မ့ၢ်ဂ့ၤ ပုၤဃုသ့ၣ်ညါနီၤဖးတၢ်တဖၣ်လၢ ပနံၣ်တၢ်ကၤကရၢခၢၣ်စး.

တၢ်သိၣ်လိၤမၤယုၤ တၢ်န့ၣ်ကျဲၤ အတၢ်သိၣ်တၢ်သီ

တၢ်ပၢ်ဖျါ တၢ်ဘျၢ	တၢ်ဘျၢ လၢအဖျါဒီးအိၣ်ပညီဖျါဂ့ၤ	တၢ်အံးထွဲကွၢ်ထွဲအဂီၢ်
<p>ပုၤမၤတၢ်ဖိတၢ်သိၣ်တၢ်သီဒီးတၢ်ပၢ်ဆိကတၢ်တၢ်န့ၣ်ဖဲဒီးန့ၣ်မၤ</p>	<p>ပနံၣ်တၢ်ကၤကရၢ အခွဲအယၢ်အိၣ်လၢ တၢ်သိၣ်တၢ်သီ ဒီး တၢ်ပၢ်ဆိကတၢ် ပုၤမၤတၢ်ဖိတၢ်ဂၤဂ့ၤ ဒီး ယုၤသ့ၣ်ညါ န့ၣ်တၢ်တၢ်သိၣ်လိၤသီလိၤ ကဘၣ်တၢ်ပၢ်လီၤ လၢတၢ်ဂ့ၤလၢအပၢ်လီၤတဖၣ်တမံၤမံၤ န့ၣ်လီၤ.</p>	<p>တၢ်မၤကွၢ်တၢ်တဖၣ်လၢတၢ်တြီၤသၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီလၢအဘၣ်တၢ်ပၢ်လီၤအီၤလၢပနံၣ်တၢ်ကၤကရၢ</p>
<p>ပုၤဟ့ၣ်တၢ်ကစီၣ်ဘၣ်ဃးတၢ်ထီဒါတၢ်မၤကၢၣ်ဘၣ်ပုၤဂၤ</p>	<p>ပုၤမၤတၢ်ဖိလၢအဒုးသ့ၣ်ညါ လၢတၢ်န့ၣ်လီၤတၢ်အပူၤ တၢ်ဆိကမိၣ်တယၢ်တၢ်မၤဟးဂီၤတၢ်သိၣ်တၢ်သီ, Apogee တၢ်စူၢ်အကလုၢ်တၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤ, တၢ်ပၢ်ဖျါတၢ်ဘျၢတဖၣ်မ့ၢ်ဂ့ၤ ပုၤလၢဒုးသ့ၣ်ညါ တၢ်ဘၣ်ယိၣ်တဖၣ် ဘၣ်ဃးဒီး စ့စရီတၢ်မၤလၢ တၢ်သံကွၢ်အလီၢ်အိၣ်ဝဲမ့ၢ်ဂ့ၤ တၢ်စဲးစ့စရီအလုၢ်အလၢတဖၣ်တမ့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်မိၢ်ပုၤ လၢတၢ်မၤဆၢက့ၤတၢ်တဖၣ်ဘၣ်. ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် လိၣ်ဘၣ်ဝဲ ကဒုးသ့ၣ်ညါ လၢအသ့ၣ်ညါဝဲမ့ၢ်ဂ့ၤ တၢ်တယၢ် တၢ်မၤဟးဂီၤ တၢ်သိၣ်တၢ်သီ, Apogee တၢ်စူၢ်အကလုၢ်တၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤမ့ၢ်ဂ့ၤ, တၢ်ပၢ်ဖျါတၢ်ဘျၢတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.</p>	<p>တၢ်မၤဖုးတၢ်တမံၤမံၤမ့ၢ်ဂ့ၤ လၢတၢ်မၤပျံၤမၤဖုးတၢ်အပူၤ တြီၤပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်လၢအဒုးသ့ၣ်ညါတၢ်တယၢ်မ့ၢ်ဂ့ၤ တၢ်နီၢ်ကီၢ်တၢ်မၤဟးဂီၤတၢ်သိၣ်တၢ်သီ, တၢ်ဘျၢ တၢ်ပူၤဖျဲးဂ့ၢ်ဝီအကျဲၤသန့ မ့တမ့ၢ် Apogee တၢ်စူၢ်အကလုၢ်တၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤမ့ၢ်ဂ့ၤ တၢ်ပၢ်ဖျါတၢ်ဘျၢတဖၣ်မ့ၢ်ဂ့ၤ တၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်မၤစ့စရီလၢတၢ်ထံ ကွၢ်အလီၢ်အိၣ်ဝဲမ့ၢ်ဂ့ၤ တၢ်စဲးစ့စရီအလုၢ်အလၢတဖၣ်.</p>
<p>တၢ်စူၢ်အကလုၢ်တၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤ တၢ်ဒုးကဲထီၣ်ဒီးတၢ်ကတကၤကျိးတၢ်</p>	<p>တၢ်စူၢ်အကလုၢ်ကမံးတံၢ်မူဒါအိၣ်လၢပၢ်တၢ်ဒီး ကွၢ်ထွဲတၢ်ဒီးတၢ်ဒုးကဲထီၣ် Apogee တၢ်စူၢ်အကလုၢ်တၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤအဂီၢ်.</p>	<p>တၢ်ထုးဂံၢ်ထုးဘါလၢတၢ်တကန့ၣ်ယုၤမ့ၢ်ဂ့ၤ "တၢ်ဝးတရံး" တၢ်သိၣ်တၢ်သီ Apogee တၢ်စူၢ်အကလုၢ်တၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤမ့ၢ်ဂ့ၤ တၢ်ပၢ်ဖျါတၢ်ဘျၢတဖၣ်.</p>

တၢ်သိၣ်လိၤမၤယုၤ တၢ်န့ၣ်ကျဲၤ အတၢ်သိၣ်တၢ်သီ

တၢ်ပၣ်ဖျိၣ် တၢ်ဘျၢ	တၢ်ဘျၢ လၢအဖျိၣ်ဒီးအခိပညီဖျါဂ့ၤ	တၢ်အံးထွဲကွၢ်ထွဲအဂီၢ်
<p>တၢ်စ့ၢ်အကလုၢ်တၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤ</p> <p>တၢ်စဲးစ့စရိဒီးတၢ်ပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤ</p>	<p>ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်</p> <p>ကဘၣ်မၤထွဲတၢ်ဟံၣ်ဖျိၣ်တၢ်ဘျၢတဖၣ်,</p> <p>ဒူးသ့ၣ်ညါတၢ်မၤဟးဂီၤဒီးတၢ်မၤသကိးတၢ်လၢပ</p> <p>နီၣ်တၢ်ကၤကရၢအတၢ်ထွဲဂံၢ်ထွဲဘါ</p> <p>လၢတၢ်ဟံၣ်ဖျိၣ်အဂ့ၢ်အကျဲၤဘၣ်သးဒီးတၢ်စ့ၢ်အ</p> <p>ကလုၢ်န့ၣ်လီၤ.</p>	<p>တၢ်ဃုတၢ်တဖၣ်လၢ "တၢ်တကန့ၣ်ဃုာ်" မ့ၢ်ဂ့ၤ</p> <p>"တၢ်ဘၣ်သးပုၤနီၣ်ကွၢ်" ဖဲ သဲးစးဂ့ၢ်တီ တၢ်ဘျၢ</p> <p>တၢ်ပူၤဖျဲးဂ့ၢ်တီ တၢ်စ့ၢ်အကလုၢ်, တၢ်မၤစ့စရိ</p> <p>မ့ၢ်ဂ့ၤ</p> <p>တၢ်စဲးစ့စရိတၢ်ဘၣ်ယီၤတဖၣ်မ့ၢ်အိၣ်ထီၣ်သးအ</p> <p>ခါ.</p> <p>တၢ်တလၢထီၣ်ပွဲၤထီၣ်လၢကဒူးသ့ၣ်ညါတၢ်မၤ</p> <p>ဟးဂီၤ တၢ်သိၣ်တၢ်သီ တၢ်ဘျၢ</p> <p>တၢ်ပူၤဖျဲးဂ့ၢ်တီကျဲၤသန့ မ့ၢ်ဂ့ၤ မ့တမ့ၢ် Apogee</p> <p>တၢ်စ့ၢ်အကလုၢ်တၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤ,</p> <p>မ့ၢ်ဂ့ၤတၢ်ဟံၣ်ဖျိၣ်တၢ်ဘျၢတဖၣ်, မ့ၢ်ဂ့ၤ</p> <p>တၢ်ဘၣ်ယီၣ်တဖၣ်ဘၣ်သးဒီးစ့စရိတၢ်မၤလၢ</p> <p>တၢ်သံကွၢ်အလီၢ်အိၣ်ဝဲမ့ၢ်ဂ့ၤ</p> <p>တၢ်စဲးစ့စရိအလုၢ်အလၢတဖၣ်.</p>
<p>တၢ်စ့ၢ်အကလုၢ်တၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤတၢ်သိၣ်တၢ်သီ</p>	<p>ပုၤမၤတၢ်ဖိလၢအမၤဟးဂီၤတၢ်သိၣ်တၢ်သီ,</p> <p>Apogee တၢ်စ့ၢ်အကလုၢ်တၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤ</p> <p>မ့ၢ်ဂ့ၤ တၢ်ဟံၣ်ဖျိၣ်တၢ်ဘျၢတဖၣ်</p> <p>ကမ့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်မိၢ်ပုၤလၢ တၢ်ဟံၣ်လီၤအီၤ</p> <p>တၢ်သိၣ်တၢ်သီလၢအကြးန့ၣ်လီၤ.</p>	<p>တၢ်တလၢထီၣ်ပွဲၤထီၣ်လၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီ</p> <p>ပုၤမၤတၢ်ဖိလၢ အမၤဟးဂီၤ တၢ်သိၣ်တၢ်သီ</p> <p>မ့ၢ်ဂ့ၤ တၢ်စ့ၢ်အကလုၢ်တၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤ.</p>
<p>တၢ်စ့ၢ်အကလုၢ်တၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤတၢ်ကူၣ်ဘၣ်</p> <p>ကူၣ်သ့ဒီးလံာ်အုၣ်အသး</p>	<p>ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်လိၣ်ဘၣ်ဆၢကတီၢ်ဘၣ်ကွၢ်</p> <p>ထံၣ်ဆိကမိၣ်</p> <p>တၢ်စ့ၢ်အကလုၢ်တၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤတၢ်န့ၣ်ကျဲၤအုၣ်သး</p> <p>အတၢ်န့ၣ်ပၢၢ်လၢ</p> <p>အဝဲသ့ၣ်မ့ၢ်ဒါလၢတၢ်မၤထွဲလၢမံာ်ဒီး သးလၢ</p> <p>Apogee</p> <p>အတၢ်စ့ၢ်အကလုၢ်ရဲၣ်ကျဲၤဒီးမၤဃုာ်တၢ်စ့ၢ်အက</p> <p>လုၢ်တၢ်မၤလၢကန့ၣ်ယုၤ.</p>	<p>တၢ်တလၢပုၤလၢတၢ်အုၣ်သးတၢ်စ့ၢ်အကလုၢ်ဒီး</p> <p>Apogee အတၢ်စ့ၢ်အကလုၢ်ရဲၣ်ကျဲၤ.</p> <p>တၢ်တလၢပုၤလၢကမၤဃုာ်လၢတၢ်စ့ၢ်အကလုၢ်တ</p> <p>မၤလိန့ၣ်ယုၤ.</p>
<p>တၢ်ဒူးသ့ၣ်ညါ ဒီး တၢ်ဃုသ့ၣ်ညါ</p> <p>တၢ်မၤဟးဂီၤတၢ်တဖၣ်</p>	<p>ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်လိၣ်ဘၣ်</p> <p>တၢ်ဒူးသ့ၣ်ညါအဆိအချ့</p> <p>တၢ်လၢအသ့ၣ်ညါတၢ်တဖၣ်</p> <p>ဒီးတၢ်တယာ်တၢ်မၤဟးဂီၤလၢအကြးဒီးတၢ်သိၣ်</p> <p>တၢ်သီ Apogee</p> <p>အတၢ်စ့ၢ်အကလုၢ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဒီးတၢ်ဟံၣ်ဖျိၣ်</p> <p>တၢ်ဘျၢတဖၣ်.</p>	<p>တၢ်ဒူးသ့ၣ်ညါဘၣ်တၢ်မၤလၢတၢ်န့ၣ်ဂၢၢ်ကျဲၤ.</p> <p>ပုၤလၢအကြကးဝဲၤစုာ်စုာ်</p> <p>ကဘၣ်တၢ်ဟံၣ်လီၤအီၤလၢ</p> <p>တၢ်ဃိထံသ့ၣ်ညါတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ဝီအပူၤန့ၣ်လီၤ.</p> <p>တၢ်ဒူးသ့ၣ်ညါတဒူးပၣ်ဖျါအမံၤ.</p>

နမူနာ လာဘ်အကလုာ်

ပုမာတၢ်ဖိခဲလၢာ် Apogee ဒီးကရၢလၢအဘၣ်ထဲဒီး Apogee လိလိမ့ၢ်ဂ့ၢ်၊ လီၤခၢၣ်သး၊ တၢ်ဆါတၢ်ပုၤသန့ၣ်မ့ၢ်ဂ့ၢ် တၢ်မၤတဖၣ်ဘၣ်တၢ်မ့ၢ်လၢလၢ ကမၤထွဲတၢ်သိၣ်တၢ်သီလၢအကြၢး၊ တၢ်ဘျုးတဖၣ်၊ ဒီးတၢ်မၤဘၣ်က့ၢ်တၢ်မၤလိာ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

နမူဒါအိၣ်လၢတၢ်ဒီးန့ၣ်တၢ်သ့ၣ်ညါလၢအကြၢးလၢအလိၣ်ဘၣ် ဘၣ်ထွဲဒီးနမူဒါ ဒ်နကသ့တၢ်နီၣ်တၢ်စ့ၢ်အကလုာ်အမူးတဖၣ်လၢကအိၣ်ထီၣ်ဝဲ န့ၣ်လီၤ. နတဘၣ်စံၣ်ညါတၢ်ထီၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီ မ့ၢ်ဂ့ၢ် တမ့ၢ်ပုၤဂ့ၢ်မၤတၢ်လၢဒိတၢ်လၢအမ့ၢ်တၢ် နမ့ၢ်တသ့ၣ်ညါဘၣ် တၢ်မၤအံၤ တမံၤတတီၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ပၤတၢ်ဆၢမူဒါလၢတၢ်စ့ၢ်ကလုာ်

တၢ်ပၤတၢ်ဆၢကရၢဖိတဖၣ်ကဘၣ်စ့ၢ်တၢ်ကလုာ်ဒီး Apogee အတၢ်စ့ၢ်ကလုာ်ရဲၣ်ကျဲၤဒီးတၢ်ဟံၣ်ဖိၣ်တၢ်ဘျုးတဖၣ်.
ပနံၣ်တၢ်ကၤကရၢတၢ်ပၤတၢ်ဆၢမူဒါအိၣ်မၤလီၤတၢ်လၢနကဒီးန့ၣ်ဂ့ၢ်ကျိၤလၢလၢပုၤ ပုၤဒီးတၢ်နီၣ်လိလၢနကသ့န့ၢ်ပၤဒီးစ့ၢ်အကလုာ်လၢတၢ်သိၣ်
တၢ်သီဒီးပုၤဂ့ၢ်မၤတၢ်လၢကြၢးလိၣ်ဘၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. မူဒါခိၣ်ဒီး ပုၤန့ၣ်လိလၢတၢ်တဖၣ် အမူဒါအိၣ်ဝဲ၊ လၢတၢ်ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘၣ် ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်ကတဲဖျါတၢ်ဘၣ်ယိၣ်၊ တၢ်သံကွၢ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်သးဒီးတၢ်သိၣ်တၢ်သီ ဒီးပုၤဂ့ၢ်မၤစ့ၢ်တၢ်ကလုာ်ဒီးတၢ်မၤစ့ၢ်လိလၢတၢ်သံကွၢ်အလီၤအိၣ်ဝဲမ့ၢ်ဂ့ၢ် တၢ်စးစ့ၢ်စ့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢဂ့ၢ်ဒီးတၢ်ဒီးသဒါကဟ့ၣ်ကွၢ်တၢ်လၢတၢ်မၤဆၢက့ၢ်တၢ်ဒီးတၢ်မၤ ကၣ်က့ၢ်တၢ်

လၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီလၢပုၤ၊ ပနံၣ်တၢ်ကၤကရၢကပလီၤပဒီ ကမၤဂ့ၢ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်ခူသ့ၣ်လၢပုၤတဂၤလၢလၢအဒူးသ့ၣ်ညါ တၢ်မၤဟးဂီၤတၢ်သိၣ်တၢ်သီ၊ Apogee တၢ်စ့ၢ်ကလုာ်ရဲၣ်ကျဲၤမ့ၢ်ဂ့ၢ် တၢ်လီၤစ့ၢ်စ့ၢ်လၢတၢ်သံကွၢ်အလီၤအိၣ်ဝဲမ့ၢ်ဂ့ၢ် တၢ်စးစ့ၢ်စ့ၢ်အလုၢ်အလၢဒီးကဘၣ်ဟံၣ်တဒါပုၤလၢအဒူးသ့ၣ်ညါတၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်လိၣ်ဘၣ် ပၣ်ဃုာ်တၢ်လၢတၢ်မ့ၢ်သ့ၣ်ညါမ့ၢ်ဂ့ၢ် ပုၤလၢအဒူးသ့ၣ်ညါတၢ်ကြၢးဒီးတၢ်လၢကပီၤတၢ်အၢၣ်လီၤအီၤလီၤတၢ်တဒူးသ့ၣ်ညါ အီၤလီၤ. တၢ်မၤဆၢက့ၢ်တၢ်ထီၣ်ဒါ မ့ၢ်ဂ့ၢ် တၢ်မၤကၣ်က့ၢ် ပုၤမၤတၢ်ဖိအဂၤ လၢတၢ်န့ၣ်ဂၢ်ကျဲၤလၢအဒူးသ့ၣ်ညါ တၢ်မၤဟးဂီၤ မ့ၢ်ဂ့ၢ် တၢ်မၤစ့ၢ်စ့ၢ်လၢတၢ်သံကွၢ်အလီၤအိၣ်ဝဲ မ့ၢ်ဂ့ၢ် တၢ်စးစ့ၢ်စ့ၢ်အလုၢ်အလၢတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤမၤတၢ်ဖိအတၢ်သိၣ်တၢ်သီလၢတၢ်မၤဟးဂီၤ

ပုၤမၤတၢ်ဖိတဂၤမ့ၢ်အပၣ်ဃုာ်တၢ်မၤဟးဂီၤတၢ်သိၣ်တၢ်သီန့ၣ်ဒီး Apogee တၢ်စ့ၢ်ကလုာ်ရဲၣ်ကျဲၤ၊ မ့ၢ်ဂ့ၢ် တၢ်ဟံၣ်ဖိၣ်တၢ်ဘျုး မ့ၢ်ဂ့ၢ် လၢအမၤဃုာ်တၢ် တတီၢ်တလီၤ တၢ်လီၤစ့ၢ်စ့ၢ်မ့ၢ်ဂ့ၢ် တၢ်စးစ့ၢ်စ့ၢ် ကဘၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီတုၤဒၣ်လဲၣ်တၢ်ထုးထီၣ်ကွၢ်လၢမူဒါန့ၣ်လီၤ. အါန့ၢ်ဒီး၊ ပနံၣ်တၢ်ကၤကရၢအခွဲအိၣ်လၢစးထီၣ်ထီၣ်ဖိကီၢ်ဖိတၢ်မၤထီၣ်ဒါ ပုၤမၤတၢ်ဖိလၢမၤဟးဂီၤတၢ်ဒီးမၤဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်သိၣ်တၢ်သီဒီးပုၤမၤဘၣ်က့ၢ်တၢ် န့ၢ်ဖိကမီၤလၢအတၢ်မၤတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်သိၣ်တၢ်သီအံၤထီၣ်ဒါဃုာ်မူဒါခိၣ် မ့ၢ်ဂ့ၢ် ပုၤစံၣ်ညါပၤတၢ်လၢတၢ်ဟံၣ်တၢ်ကမၣ်၊ ဟ့ၣ်အခွဲမ့ၢ်ဂ့ၢ်တလၢပုၤမၤတၢ်မၤလၢအကြၢးထီၣ်ဒါတမ့ၢ်ပုၤဂ့ၢ်မၤ တၢ်မၤတၢ်သိၣ်လိန့ၣ်ယုၤလၢတလၢပုၤ.

နံၣ်တၢ်ကၤကရၢတၢ်ဘျုးလၢအဟံၣ်လီၤတၢ်သိၣ်တၢ်သီအံၤ တမ့ၢ်ဖုၣ်ထံၣ်ဖုၣ်ထီၣ်ဘၣ်၊ တၢ်သိၣ်တၢ်သီအက့ၢ်အဂီၢ်လၢအကြၢးမ့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်လီၤဆိန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဒူးသ့ၣ်ညါ ဒီး တၢ်မ့ၢ်သ့ၣ်ညါ တၢ်မၤဟးဂီၤတၢ်တဖၣ်

ပနံၣ်တၢ်ကၤကရၢဟ့ၣ်ဂံၢ်ဘါပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်လၢကဟ့ၣ်တၢ်န့ၣ်ဂၢ်ကျဲၤ တၢ်ဒူးသ့ၣ်ညါတၢ်မၤဟးဂီၤလၢအကဲထီၣ်သ့မ့ၢ်ဂ့ၢ် တၢ်မၤစ့ၢ်စ့ၢ်လၢတၢ်သံကွၢ်အလီၤအိၣ်ဝဲမ့ၢ်ဂ့ၢ် တၢ်စးစ့ၢ်စ့ၢ်တၢ်မၤန့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်န့ၣ်ပုၤတဂၤကမၤဟးဂီၤတၢ်သိၣ်တၢ်သီ၊ တၢ်သိၣ်တၢ်သီအမိၢ်ပုၤမ့ၢ်ဂ့ၢ် တၢ်အတီၤတဖၣ်အိၣ်လၢတၢ်န့ၣ်ကျဲၤအံၤမ့ၢ်ဂ့ၢ် ပနံၣ်တၢ်ကၤကရၢတၢ်ဘျုး တမံၤမံၤလၢအကြၢးမ့ၢ်ဂ့ၢ် တၢ်ဘၣ်ယိၣ် ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်မၤစ့ၢ်စ့ၢ်လၢတၢ်သံကွၢ်အလီၤအိၣ်ဝဲမ့ၢ်ဂ့ၢ် တၢ်စးစ့ၢ်စ့ၢ်အလုၢ်အလၢ နကဘၣ်ဒူးသ့ၣ်ညါ တၢ်လၢန့ၣ်ညါမ့ၢ်ဂ့ၢ် တၢ်တယာ်တၢ်မၤဟးဂီၤမ့ၢ်ဂ့ၢ် နတဘၣ်ယိၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. နဘၣ်ဒူးသ့ၣ်ညါလၢ:

- 1. ဆဲးကျဲၤနပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤတၢ်မူဒါခိၣ်တၢ်နီၣ် တၢ်မၤမူဒါခိၣ် နပုၤဂ့ၢ်ပီၤဝဲကျိၤ မ့ၢ်တမ့ၢ် Apogee အပုၤဟ့ၣ်က့ၢ်တၢ်ခိၣ်ကျဲၤ ဖဲ 952.487.7645-
- 2. ကွဲးတီၣ်ထီၣ်လံာ်ဆူ Apogee အသးစးဂ့ၢ်ပီၤဝဲကျိၤဖဲ ApogeeLegal@apog.com မ့ၢ်တမ့ၢ် တၢ်လူၤဖိမၤထွဲတၢ်သိၣ်တၢ်သီကမံးတံာ် ဖဲ ApogeeCompliance@apog.com- မ့ၢ်တမ့ၢ်
- 3. ဆဲးကျဲၤ Apogee တၢ်သိၣ်လိန့ၣ်ယုၤ ခတၢ်သိၣ်တၢ်သီလီၤတဲစိနီၣ်ဂံၢ်လၢတၢ်ဒူးသ့ၣ်ညါခူသ့ၣ်မံၤလၢ-
 - www.apog.ethicspoint.com (ကွဲးန့ၣ် ကရၢအမံၤ “Apogee”) (worldwide).
 - 800.441.6164 (အခိအသ့အကလီၤ လၢ U.S ဒီး Canada).
 - ကွၢ်တၢ်နီၣ်လိလၢကဆဲးကျဲၤခိသ့ကလီၤလၢထံကီၢ်တ့ၢ် U.S ဒီး Canada.
 - ပုၤမၤတၢ်ဖိလၢသးအိၣ်ဒူးသ့ၣ်ညါဆူ Apogee တၢ်သိၣ်လိန့ၣ်ယုၤဆဲးကျဲၤနီၣ်ဂံၢ်တမ့ၢ်လၢ U.S. ဒီး Canada ဆဲးကျဲၤဘၣ်ဆူ www.apog.ethicspoint.com (ကွဲးန့ၣ်ကရၢအမံၤ “Apogee”) တၢ်နီၣ်လိလၢကဘၣ်ဆဲးကျဲၤတၢ်ဒိလဲၣ်.

Apogee တၢ်သိၣ်လိမၤယုၤ အတၢ်သိၣ်တၢ်သီ တၢ်ဆဲးကျဲၤအကျိၤအံၤ ဘၣ်တၢ်ရဲၣ်ကျဲၤမၤအီၤခီဖျါပုၤလၢအချၢ လၢတၢ်ရဲၣ်လိမၤသကိးတၢ်တအိၣ်ဒီး Apogee ဒီး တၢ်မံးတၢ်မၤအကျိၤကျဲ ဟ့ၣ်တၢ်ပျဲလၢတၢ်ကတီၢ်ထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ဟ့ၣ်ဖျါမံၤသ့ၣ်ညါန့ၣ်လီၤ.

နသးအိၣ်ဒူးသ့ၣ်ညါတၢ်လၢကျိၣ်အဂၤတမ့ၢ်အဲကလံးဘၣ်ဒီး နကဘၣ်ဆဲးကျဲၤသံကွၢ် Apogee တၢ်သိၣ်လိန့ၣ်ယုၤအတၢ်သိၣ်တၢ်သီပုၤလၢအက ကျိၣ်ထံက့ၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဒူးသ့ၣ်ညါတဖၣ် လၢအသ့ၣ်ညါ မ့ၢ်ဂ့ၢ် သးဒုဒီ လၢတၢ်ကမၤဟးဂီၤ တၢ်သိၣ်တၢ်သီ မ့ၢ်ဂ့ၢ် တၢ်စ့ၢ်အကလုာ် တၢ်ရဲၣ်လိကျဲၤလီၤ မ့ၢ်ဂ့ၢ် တၢ်သံကွၢ်သံဒီးအိၣ်ဝဲလၢ စ့ၢ်စ့ၢ်တၢ်မံးတၢ်မၤမ့ၢ်ဂ့ၢ် တၢ်စးစ့ၢ်စ့ၢ်အလုၢ်အလၢတဖၣ်ကဘၣ် တၢ်မ့ၢ်သ့ၣ်ညါ အဆိအချၢ ဒီး လီၤတံာ်လီၤဆဲး န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤဟးဂီၤမ့ၢ်အိၣ်ပိ Apogee ကသိၣ်တၢ်လၢအကြၢး ဒ်သီး တၢ်မၤဟးဂီၤအံၤ တကဲကဒီး အါန့ၢ်ဒီး၊ တၢ်ဒူးသ့ၣ်ညါတၢ်မၤစ့ၢ်စ့ၢ်တမ့ၢ်ဂ့ၢ် တၢ်စးစ့ၢ်စ့ၢ်တၢ်ဘၣ်ယိၣ်ကဘၣ်တၢ်ဒူးသ့ၣ်ညါဆူ တၢ်စးစ့ၢ်စ့ၢ်မံးတံာ်လၢ Apogee အတၢ်ပၤဆၢရဲၣ် ကျဲၤတၢ်ကရၢ. တါနီၣ်၊ တလၢပုၤဒူးသ့ၣ်ညါတၢ်မ့ၢ်ဂ့ၢ် တၢ်မ့ၢ်သ့ၣ်ညါတၢ်မၤဟးဂီၤတၢ်သိၣ်တၢ်သီ၊ Apogee တၢ်စ့ၢ်ကလုာ်ရဲၣ်ကျဲၤ မ့ၢ်ဂ့ၢ် တၢ်ဟံၣ်ဖိၣ်တၢ်ဘျုးကသိၣ်တၢ်သီတုၤဒၣ်လဲၣ်ဆိကတၢ်ကွၢ်လၢမူဒါန့ၣ်လီၤ.

တစ်ဆင့်ကျင့်လို့အရအကလေးထဲကိတ်အကတမ္ပ U.S.ဒီး CANADA

နမ့်သးအိတ်ဆဲးကျါခိသွဲကလီဆူ Apogee
 တာ်သိတ်လီနဲနဲယုအတတ်သိတ်တာ်သီလာတမ့်ထဲကိတ် U.S ဒီး Canada နှံ
 နဘာ်စံနဲနဲ AT&T
 ဆဲးကျါလဲနဲနဲတာ်ကပိယုသုတ်လာနတတ်အိတ်ဆဲးလီသုတ်အကျါအချါမုတ်ဝံ
 လာချါဆဲးကျါ Apogee အတတ်သိတ်လီနဲနဲယုအတတ်သိတ်တာ်သီ
 ဆဲးကျါနီဂံဒိတ်ဖျါလတ်အံအသိး.

- ခိးကွဲဒီးဆဲးကျါ 800.441.6164.

ထံကိတ်	AT&T ဆတ်ဆဲးကျါးလီတဲစိ နီဂံလီလီလီ ACCES S® CODE	ကျိတ်တတ်ယု ထာ
Brazil (တမ့လဲလီတဲစိ ဖိတ်စု)	0-800-890-0288	Portuguese (Brazilian) English
Brazil (လဲ လီတဲစိဖိတ်စု)	0-800-888-8288	
Denmark	800-100-10	Dan- ish, English
Singapore (StarHub)	800-001-0001	Ma- lay, English
Singapore (Sing Tel)	800-011-1111	
United Kingdom (British Telecom)	0-800-89-0011	English



- တစ်ဆဲးကျါးကဘာ်တစ်စဲဆဲးလဲအဲကလဲ ကျိတ်.
 နမ့်အဲဒီးကျိတ်အကဟ်ဖျါနကျိတ်ဆူပုစဲဆဲးတာ်လာ
 နလိတ်ဘာ်ပုကျိတ်ထံကွဲနဲ. ပုလဲအက ကျိတ်ထံကွဲနဲကဟဲတုအဲဂိတ်
 နကဘာ်ခိး မဲးနဲး တဲးလီ. ဘာ်ပတ်လီ. လီတဲစိတဂု.

ဟိတ်ခိတ်ဒိဘုတ် AT&T တတ်လဲနဲနဲ တတ်ကတိ ခုသုတ် လဲလိတ်သးသုလီ.
 တတ်လဲနဲနဲတာ်ကတိခုသုတ်လာ လတ်အံတဖန် မုတ်တချါးဘာ်, ဝံသးစူ
 ဆဲးကျါးAT&T နီဂံအဂါမုတ်ဂု လဲဆူ www.apog.ethicspoint.com (ကွဲးနဲ
 ကရါအမံ " Apogee") နကနဲဘာ်နီဂံတဖန်လာ အသုအါတဖန်လီ.

တတ်အကတတ်

ပနဲတတ်ကအကရါ ဘာ်တတ်အာ်လီအီလီလဲ တတ်သိတ်လီမယု
 တတ်ပနဲတတ်က တတ်ဟူးတတ်ဂဲတဖန် လဲပုအဂုမတဲဒီး
 ဆူညါတတ်အကြါးအဘာ် သးအလုတ်အလုတ် အပူ ဒီး လိတ်ပရါအပူ
 တတ်သိတ်တာ်သီ ဒီး တတ်ဘျါတဖန် အသး နှံလီ.
 တတ်နဲကျဲအဲတိတ်ဟ်လာကမၤစၤတတ်နီပတ်အါတိတ်
 တတ်စူအကလုတ်ဒိတ်လဲလာတတ်သိတ်တာ်သီဒီး Apogee
 အပုဂုမတတ်သိတ်တာ်သီအမိတ်ပု တဖန်ဒီးတတ်လိတ်တဖန်နှံလီ.

